Lecture 2

The sounds of language:
Vowels:
Vowel sounds are produced with a relatively free flow of air. They are typically voiced. To describe vowel sounds, we consider the way in which the tongue influences the shape through which the air must pass. To talk about a place of articulation, we think of the space inside the mouth as having a front versus a back and a high versus a low area. Thus, in the pronunciation of heat and hit, we talk about ‘high, front’ vowel sounds because the sound is made with the front part of the mouth in a raised position.
يتم إنتاج حروف العلة مع التدفق الحر نسبيا من الهواء. وعادة ما تكون صوتيه . لوصف أصوات حروف العلة، نلاحظ الطريقة التي يتشكل بها اللسان  ليتأقلم مع مرورالهواء. و للحديث عن كيفية نطق المفاصل،  نأخذ فضاء الفم كمثال مع وجود مقدمه ضد مؤخره , و ارتفاع ضد انخفاظ.  فعنما  ننطق كلمة الحرارة اوكلمة ضرب، فنحن نتحدث عن 'حروف عله في وضع ارتفاع، لان مخرج الصوت هو مقدمة الفم.
In contrast, the vowel sound in hat is produced with the tongue in a lower position and the sound in hot can be described as a ‘low, back’ vowel. heat, hit your mouth will stay fairly closed.
وفي المقابل، يتم إنتاج صوت حرف العلة  باللسان في وضع انخفاظ  ويمكن وصف الصوت في حار بأنه "حرف عله في وضع منخفض " ،.و تلاحظ ايضا ان الفم يبقى مغلقا نسبيا في كلمة  ضرب وكلمة  نار.
hat, hot sound your tongue will move lower and cause your mouth to open wider.  	اما في كلمتي قبعه و حار , فان الفم يفتح قليلا . 





Lecture 3

The sound patterns of language:	انماط الاصوات اللغويه 

Phonology		الفونولوجيا علم الأصوات الكلامية
Phonemes		الصوتيات
Phones and allophones	الهواتف
Minimal pairs and sets	 أزواج الحد الأدنى ومجموعات
Syllables			المقاطع
Consonant clusters		مجموعات ساكن
Assimilation		الاستيعاب
Elision			ترخيم
Phonology: is the description of the systems and patterns of speech sounds in a language. وصف للأنظمة وأنماط من ألاصوات في اللغة .
Phonemes: are meaningful sounds, if one sound is used instead of the other in a word its أصوات ذات مغزى. ولكن إذا نطق حرف بصوت حرف آخر في كلمة  فان معناها سوف يتغير. مثل " V "  بدلا من  " F " 
meaning will change. /f/ and /v/ fat and vat  	في الكلمتين الملونه بألاحمر. 
Phones and allophones: phones are different versions of sound-type regularly produced in actual speech. They are phonetic units and appear in square brackets. When we have a set of phones, all of which are versions of one phoneme, we add the prefix “allo-” (one of a closely related set) and refer to them as allophones of that phonemes. [t] sound in the word tar is normally pronounced with a stronger puff of air than is present in the [t] sound in the word star . (aspiration)	
الهواتف إصدارات مختلفة من نوع الصوت تنتج بانتظام في خطاب الفعلية. فهي وحدات لفظيه وتظهر في اشكال مربعه. عندما يكون لدينا مجموعة من الهواتف، وكلها إصدارات مختلفة الشكل لنفس النموذج الاصلي ، نضيف في  البداية "ألو" (واحد من مجموعة ترتبط ارتباطا وثيقا) ونرمز لها بـ allophones. عندما ننطق حرف [T] في كلمة القطران (tar)   ننطقها عادة مع نفخة أقوى من الهواء مما هو موجود في [T] الصوت في الكلمة نجمة(star)  . 
Minimal pairs and sets: when two words such as pat and bat are identical in form except for a contrast in one phoneme, occurring in the same position, the two words are described as a minimal pair. site – side, bet – bat, night – right, might – fight. One minimal set based on the vowel phonemes (heat, hit, hat, hot, hut, hate), and another minimal set based on consonant phonemes (big, pig, rig, fig, dig, wig). 	
كلمتين مثل pat ( عصا ) و pat(خفاش) هي متماثلة في الشكل باستثناء التباين في صوت واحد،(  b  و p  ) والتي تحدث في نفس الموقف، و الكلمات الملونه بالاحمر كـ زوج. موقع - الجانب، رهان - الخفافيش، ليلة - يمين، ربما - قتال تسمى بالحد الأدنى. احد مجموعات  الحد الأدنى تستند  إلى حروف العلة  مثل (الحرارة، وضرب، وقبعة، والساخنة، كوخ، والكراهية) ، ومجموعة اخرى من مجموعات الحد لادنى تستند  على أساس الحروف الساكه مثل  (كبيرة، خنزير، تلاعب، والتين، ويحفر، وشعر مستعار).
Syllables: 		المقاطع
A syllable must contain a vowel or vowel like sound, including diphthongs. The most common type of syllable in language also has a consonant (C) before the vowel (V) and is typically represented as CV. The basic elements of the syllabus are the onset (one or more consonants) followed by the rhyme. The rhyme (sometimes written as “rime”) consists of a vowel which is treated as the nucleus, plus any following consonant(s), described as the coda.	
يجب أن يحتوي المقطع على حرف علة أو حرف علة مثل الصوت،  بما في ذلك الإدغامات. النوع الاكثر شيوعا من المقاطع لديه أيضا حرف ساكن (C) قبل حرف العلة (V) وعادة مايشار اليه بـ ( CV ). العناصر الأساسية للمقاطع  هي (واحد أو أكثرمن الحروف الساكنة) تليها قافية. (تكتب أحيانا باسم "الصقيع") ويتكون من حرف علة و تعامل على أنها النواة،  بالإضافة إلى أي حرف او حروف ساكنه. يشار اليها عاده بـ  كودا.
Syllables like me, to or no have an onset and a nucleus, but no coda. They are known as open syllables. When a coda is present, as in the syllables up, cup, at or hat, they are called closed syllables.
المقاطع  مثل انا او الى  أو لا  يكون لها بداية ونواة، ولكن لا كودا. تعروف بالمقاطع المفتوحة. ولكن عندما يكون الكودا حاضر، كما في أعلى ، كأس، أو في او  قبعة ، يطلق عليها المقاطع المغلقة.
The basic structure of the kind of syllable found in English words:	القاعده الاساسيه لانواع المقاطع في اللغه الانجليزيه  حسب الجدول التالي :  
green (CCVC), eggs (VCC), and (VCC), I (V), do (CV), not (CVC),
like (CVC), them (CVC), Sam (CVC), am (VC)	 
حيث (  C  ) تعني ساكن و (  V) تعني متحرك
Consonant clusters:	المجموعات الساكنه
Both the onset and the coda can consist of more than one consonant, also known as a consonant cluster. The combination /st/ is a consonant cluster (CC) used as onset in the word stop, and as coda in the word post. Examples, black, bread, trick, flat.
كل بداية وخاتمة يمكن أن تتكون من حرف ساكن  اوأكثر ، و هي معروفه  باسم الكتلة الساكنة (CC) و تشتمل على حرفي / ST / و تجدها  في بداية كلمة  توقف،  اوفي نهاية كلمة  بريد. أمثلة :الأسود والخبز، خدعة، شقة.
Assimilation:	الاستيعاب
When two sound segments occur in sequence and some aspect of one segment is taken or “copied” by the other, the process is known as assimilation. 	
عندما تتكون شريحتان صوتيتان في تسلسل وتأخذ احدى الشرائح الاخرى او تنسخها  ، فتعرف هذه العمليه  بـ الاستيعاب .
Examples,
have I have to go (in everyday speech)
good girl goog girl
good boy goob boy

Elision:	الترخيم 
The process of not pronouncing a sound segment that might be present in the deliberately careful pronunciation of a word in isolation is described as elision.
عدم  نطق شريحة صوت قد تكون موجودة في  نطق كلمة "ما"  في عزلة بـ  ترخيم .
Examples: you and me (d sound is not pronounced) 	تقول     (you an me )  
friendship (d sound is not pronounced)				( frienship ) 
he must be (t sound is not pronounced)			( he mus be )

Study questions	راجع اسئلة 2 و 3 و 6  ص 49 
Do exercises 2, 3 and 6 in page 49.
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